
Rada Gminy Bedlno 

Radni -Sesja 

Protokół nr 10/2025 

X Sesja w dniu 28 stycznia 2025r.  

Obrady rozpoczęto 28 stycznia 2025r. o godz. 10:30, a zakończono o godz. 12:00 tego 

samego dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 14 Radnych. 

Obecni: 

1.Adam Gajewski 

2. Przemysław Gajewski 

3. Krzysztof Gawryszczak 

4. Waldemar Grawender 

5. Anna Jaros 

6. Krzysztof Jóźwiak 

7. Patryk Kraska 

8. Katarzyna Kraszkiewicz 

9. Grzegorz Kucharski  

10. Wiesława Lubocha  

11. Agnieszka Matusiak  

12. Konrad Olejniczak  

13. Ewa Pilarska  

14. Anna Ratajczak  

15. Przemysław Wodzyński 

Do punktu 1. Otwarcie Sesji i przedłożenie porządku obrad. 

  

Otwarcia X Sesji Rady Gminy Bedlno dokonała Przewodnicząca Rady Gminy Bedlno Anna 

Ratajczyk. Sprawdzono kworum. 

 

Głosowano w sprawie: 

Sprawdzenie obecności.  

 

Wyniki głosowania 

OBECNY: 14, NIEOBECNY: 1 

Wyniki imienne: 

OBECNY (14)                                                                                                                                         

Adam Gajewski, , Krzysztof Gawryszczak, Waldemar Grawender, Anna Jaros, Krzysztof 

Jóźwiak, Katarzyna Kraszkiewicz, Grzegorz Kucharski, Wiesława Lubocha, Przemysław 

Wodzyński,  Agnieszka Matusiak, Konrad Olejniczak, Ewa Pilarska, Anna Ratajczak, 

Przemysław Gajewski,                                                                                                                                                                                

NIEOBECNY (1)  Patryk Kraska 

                                                                                                                                                                              

Lista Obecności Radnych stanowi Załącznik Nr 1 do protokołu.                                               

Lista Obecności Sołtysów stanowi Załącznik Nr 2 do protokołu. 

 



Przedstawiono porządek obrad: 

1. Otwarcie Sesji  i przedłożenie porządku obrad. 

2. Roczne sprawozdanie z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny za rok 2024 oraz 

potrzeby związane z realizacją zadań. 

3. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) zmiany uchwały o uchwaleniu Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Bedlno na lata 2025-2036; 

b) wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Bedlno na 2025 rok; 

c) zamiaru likwidacji Szkoły Podstawowej im. Kornela Makuszyńskiego w 

Pniewie 

4. Przyjęcie protokołu z  IX  Sesji Rady Gminy Bedlno. 

5. Interpelacje i zapytania Radnych.  

6. Sprawy różne. 

7. Zakończenie obrad.              

W związku z brakiem zgłoszeń co do uwag w sprawie porządku obrad Pani Przewodnicząca 

przeszła  

 

Do punktu 2.  Roczne sprawozdanie z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny za 

rok 2024 oraz potrzeby związane z realizacją zadań 

 

Sprawozdanie omówiła Kierownik GOPS Pani Katarzyna Nykiel 

Sprawozdanie, stanowi Załącznik Nr 3 do Protokołu 

 

 

Podjęcie uchwał w sprawie: 

 

a) zmiany uchwały o uchwaleniu Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Bedlno 

na lata 2025 – 2036.  

Projekt uchwały przedstawiła Skarbnik Gminy Pani Elżbieta Czajka.  

 

Wobec tego, że nikt z zebranych nie zgłosił uwag do przedstawionego projektu uchwały został 

on poddany pod imienne głosowanie.    

Głosowano w sprawie: 

zmiany uchwały o uchwaleniu Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Bedlno na lata 

2025-2036. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wobec powyższego Rada Gminy Bedlno podjęła Uchwałę Nr X/60/2025  Rady Gminy 

Bedlno w sprawie zmiany uchwały o uchwaleniu Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Bedlno na lata 2025 – 2036, która stanowi załącznik nr 4  do protokołu. 

 



b) wprowadzenie zmian w budżecie gminy Bedlno na 2025 rok. 

 

Projekt uchwały przedstawiła Skarbnik Gminy Pani Elżbieta Czajka.  

 

Wobec tego, że nikt z zebranych nie zgłosił uwag do przedstawionego projektu uchwały został 

on poddany pod imienne głosowanie.    

Głosowano w sprawie: 

wprowadzenie zmian w budżecie Gminy Bedlno na 2025r.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wobec powyższego Rada Gminy Bedlno podjęła Uchwałę Nr X/61/2025   Rady Gminy 

Bedlno w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie gminy Bedlno na 2025 rok, która stanowi 

załącznik nr 5  do protokołu. 

 

 

      c) zamiaru likwidacji Szkoły Podstawowej im. Kornela Makuszyńskiego w Pniewie 

Projekt uchwały przedstawiła Kierownik CUW Pani Lidia Gołębiowska 

 

Kierownik CUW Pani Lidia Gołębiowska szeroko w tym punkcie uzasadniła podjęcie 

uchwały w tej sprawie  

 

Kierownik CUW- 

Zgodnie z art. 89 ust 1 ustawy z dnia 14 grudnia 2016 r. Prawo oświatowe  

(Dz. U. z 2024 r. poz. 737, 854, 1562 i 1635) szkoła publiczna może być zlikwidowana 

z końcem roku szkolnego przez organ prowadzący szkolę, po zapewnieniu przez ten organ 

uczniom możliwości kontynuowania nauki w innej szkole publicznej tego samego typu. Organ 

prowadzący jest obowiązany, co najmniej na 6 miesięcy przed terminem likwidacji, 

zawiadomić o zamiarze likwidacji szkoły: rodziców uczniów, właściwego kuratora oświaty 

oraz organ wykonawczy jednostki samorządu terytorialnego właściwej do prowadzenia szkół 

danego typu. Szkoła publiczna prowadzona przez jednostkę samorządu terytorialnego może 

zostać zlikwidowana po uzyskaniu pozytywnej opinii kuratora oświaty. Powyższa uchwała 

o zamiarze likwidacji Szkoły Podstawowej im. Kornela Makuszyńskiego w Pniewie jest 

uchwałą intencyjną, rozpoczynająca cały proces likwidacyjny. 

 

Gmina Bedlno jest organem prowadzącym dla pięciu szkół podstawowych. We 

wszystkich szkołach, oddziałach i punktach przedszkolnych w Gminie Bedlno uczy się łącznie 

487 uczniów oraz dzieci (dane SIO stan na dzień 15.01.2025 r.) 

Zasadniczym powodem podjęcia uchwały o zamiarze likwidacji Szkoły Podstawowej im. 

Kornela Makuszyńskiego w Pniewie jest  niekorzystna sytuacja demograficzna polegająca na 

spadku wskaźnika urodzeń oraz procesy migracyjne, których bezpośrednim skutkiem jest mała 

ilość dzieci uczęszczających do Szkoły Podstawowej im. Kornela Makuszyńskiego w Pniewie 

zgodnie z tabelą poniżej: 

 

 



Oddział przedszkolny 3 dzieci 

Klasa I  4 uczniów 

Klasa III 4 uczniów 

Klasa IV 1 uczeń 

Klasa V 3 uczniów 

Łącznie: 15 uczniów 

 

Wskazana sytuacja ma swoje dalsze negatywne konsekwencje w postaci niemożności 

zapewnienia uczniom szkoły optymalnych warunków nauczania, brak możliwości rozwoju 

społecznego uczniów, integracji społecznej. W klasach o małej liczebności następuje zatracenie 

poziomu rywalizacji, satysfakcji i prawidłowych relacji między uczniami. Nie pozwalają na 

nawiązanie przyjaźni, naukę funkcjonowania i pracy w grupie. Sytuacja taka doprowadza do 

dalszego odpływu uczniów do innych szkół spoza obwodu z obawy przed izolacją dziecka od 

grupy rówieśniczej. 

Kolejnym czynnikiem przemawiającym za likwidacją szkoły jest konieczność 

dostosowania sieci szkół w Gminie Bedlno do realnych potrzeb wynikających z zachodzących 

zmian demograficznych oraz związane z tym racjonalne wydatkowanie środków publicznych 

na realizację zadań oświatowych. Prognoza urodzeń dzieci w obwodzie szkoły w Pniewie na 

kolejne lata nie jest optymistyczna. Należy wspomnieć, że ogólna tendencja urodzeń od kilku 

lat jest spadkowa. W roku 2024 w całej Gminie Bedlno urodziło się tylko 31 dzieci. 

Poniższa tabela przedstawia liczbę zameldowanych dzieci w obwodach poszczególnych szkół 

w Gminie Bedlno według roczników: 

 

Rok 

urodzenia 

SP Bedlno SP Plecka 

Dąbrowa 

SP Szewce 

Nadolne 

SP Żeronice SP Pniewo 

2018 14 8 5 9 4 

2019 15 12 3 10 4 

2020 14 11 5 4 7 

2021 16 16 6 11 3 

2022 10 8 6 9 4 

2023 13 6 5 6 2 

2024 12 8 5 5 1 

 

Na uwadze należy mieć, że powyższe dane zawierają ilość dzieci zameldowanych w obwodzie 

szkół, niestety może się zdarzyć, że wiele rodzin z dziećmi jest tylko zameldowanych, 

a faktycznie zamieszkuje w innym miejscu w kraju lub za granicą. W przypadku wsi 

granicznych dzieci zapisywane zostają również do szkół w sąsiednich gminach.  

 

Należy podkreślić fakt, iż już w poprzednich latach szkolnych część rodziców 

zamieszkałych w obwodzie szkoły w Pniewie dobrowolnie przeniosła swoje dzieci do Szkoły 

Podstawowej im. Św. Jana Pawła II w Bedlnie lub Szkoły Podstawowej im. 37 Łęczyckiego 

Pułku Piechoty im. Ks. J. Poniatowskiego w Pleckiej Dąbrowie.  Z obwodu Szkoły 

Podstawowej w Pniewie 12 dzieci uczęszcza do Szkoły w Pleckiej Dąbrowie a 22 dzieci do 

Szkoły Podstawowej w Bedlnie. Stanowi to prawie 3-krotność łącznej liczby dzieci 

uczęszczających obecnie do Szkoły Podstawowej w Pniewie.  

 

Po likwidacji szkoły gmina zapewni uczniom uczęszczający do Szkoły Podstawowej 

w Pniewie możliwość kontynuowania nauki w pozostałych szkołach, dla których organem 

prowadzącym jest Gmina Bedlno. Zapewnimy dzieciom z obwodu Szkoły Podstawowej 

w Pniewie możliwość spełniania obowiązkowego rocznego przygotowania przedszkolnego 



oraz realizację prawa do wychowania przedszkolnego dla dzieci 3-5 letnich w oddziałach 

przedszkolnych pozostałych szkół w Gminie Bedlno. Zapewnimy bezpłatny dowóz i opiekę, 

zgodnie z art. 32 ust 5 ustawy Prawo oświatowe (Dz. U. z 2024 r. poz. 737 z późn, zm.) oraz 

zgodnie z nowymi granicami obwodów publicznych szkół podstawowych prowadzonych przez 

Gminę Bedlno. Proponowane rozwiązanie nie zakłóci procesu dydaktyczno-wychowawczego, 

oraz dowozu do innych szkół w Gminie Bedlno.   

Przeniesienie dzieci do szkół, w których liczba uczniów w oddziałach jest większa 

wpłynie pozytywnie na procesy związanie z rozwojem społecznym dzieci. Wszystkie placówki 

oświatowe na terenie Gminy Bedlno, do których trafią dzieci posiadają bardzo dobre zaplecze 

dydaktyczne. Budynki szkół są obiektami na bieżąco remontowanymi posiadającymi 

przestronne nowocześnie wyposażone sale. Najbliższe szkoły  a więc Szkoła 

Podstawowa  w Bedlnie oraz Szkoła Podstawowa w Pleckiej Dąbrowie są w trakcje realizacji 

projektów ze środków Europejskiego Funduszu Społecznego Plus w ramach programu 

regionalnego Fundusze Europejskie dla Łódzkiego 2021-2027. Dokonano w nich gruntownych 

remontów sal przedszkolnych oraz zakupiono nowoczesne wyposażenie zapewniające 

możliwość pracy z dziećmi na wysokim poziomie dydaktycznym, również z dziećmi 

posiadającymi orzeczenia o potrzebie kształcenia specjalnego. Szkoły zapewniają dostęp do 

ciepłych posiłków dla wszystkich uczniów. Uczniowie mają możliwość skorzystania z pomocy 

zatrudnionych specjalistów (pedagog, pedagog specjalny, psycholog, logopeda). W szkołach 

prowadzone są zajęcia pozalekcyjne rozwijające zainteresowania uczniów. Po zakończonych 

lekcjach prowadzone są zajęcia świetlicowe. 

Liczniejsze klasy stworzą większe szanse na nawiązanie przyjaźni, nauczą 

funkcjonowania, pracy w grupie, pobierania przykładu od zdolnych uczniów. Przejście dzieci 

ze Szkoły Podstawowej w Pniewie do innych szkół na terenie Gminy Bedlno da im także 

większe szanse na to, że szybciej i lepiej zintegrują się ze swoimi rówieśnikami, co w rezultacie 

ułatwi im kontynuację nauki w szkołach ponadpodstawowych. Ma to szczególnie istotne 

znaczenie, w kontekście obserwacji wskazujących, że uczniowie kształceni w małych klasach 

szkół podstawowych trafiając do klas większych w dalszym etapie kształcenia mają duże 

problemy z dostosowaniem się do nowej sytuacji i nawiązaniem właściwych relacji 

koleżeńskich.  

 

W związku z małą liczbą oddziałów Szkoła Podstawowa w Pniewie boryka się od kilku 

lat z problemem zatrudnienia kadry pedagogicznej. Związane jest to z koniecznością 

zatrudniania nauczycieli w niepełnym wymiarze czasu pracy, zwykle na kilka godzin 

w tygodniu (np. 1/18). Według stanu na 15 stycznia 2025 roku z 16 zatrudnionych w szkole  

nauczycieli (łącznie 8,12 etatu)  tylko czterech zatrudnionych jest w pełnym wymiarze czasu 

pracy a ośmiu zatrudnionych nauczycieli pracuje jednocześnie w innych szkołach Gminy 

Bedlno. Umowę na czas nieokreślony posiada jedynie pięcioro nauczycieli spośród całej kadry 

pedagogicznej. Stwarza to ryzyko związane z planowaniem organizacji pracy szkoły na 

przyszłe lata związane z brakami kadrowymi, trudnościami w zapewnieniu dzieciom 

wykwalifikowanej kadry specjalistów – psychologa, pedagoga, logopedy.  

Reasumując statystycznie na jednego nauczyciela przypada mniej niż jeden uczeń, natomiast 

na jeden etat nauczyciela przypada 1,85 ucznia.   

 

Przy likwidacji szkoły wszystkim nauczycielom, którzy nie nabędą praw emerytalnych zostanie 

zapewnione miejsce pracy w innych szkołach prowadzonych przez Gminę Bedlno. 

 

Do podjęcia tej trudnej decyzji związanej bezpośrednio ze spadkiem uczniów w szkole 

i brakiem perspektyw na poprawę tej sytuacji w kolejnych latach, nie bez znaczenia jest fakt 

dużych nakładów finansowych na gminną oświatę. W roku szkolnym 2023/2024 wydatki 



związane z prowadzeniem szkół podstawowych wraz z oddziałami przedszkolnymi, wynosiły 

11.646.899,42 zł, środki otrzymane, w tym subwencja oświatowa i dotacje wynosiły 

7.033.883,00 zł, z budżetu gminy dołożono zatem 4.613.016,42 zł  

 

Koszty utrzymania szkół (bez kosztów dowożenia i dotacji na dzieci uczęszczające do 

przedszkoli poza gminą) przedstawia poniższa tabela: 

Wydatki na utrzymanie szkół podstawowych w Gminie Bedlno od 01.09.2023 r. do 31.08.2024: 

 

Nazwa szkoły Średnia liczba 

uczniów w roku 

szkolnym 2023/2024 

Wydatki 01.09.2023 

– 31.08.2024 

Wydatki w 

przeliczeniu na 1 

ucznia  

Sp Pniewo 21 1 306 162,80 62 198,23 

Sp Bedlno 189 3 401 501,39 18 029,80 

Sp Plecka Dąbrowa 110 2 298 958,77 20 837,11 

Sp Szewce Nadolne 72 2 112 442,34 29 217,74 

Sp Żeronice  94 2 527 834,12 26 989,47 

 486 11 646 899,42  

 

Należy mieć na uwadze, że powyższe dane dotyczą roku szkolnego 2023/2024, natomiast 

koszty utrzymania szkół z roku na rok rosną. Związane jest to ze wzrostem wynagrodzeń 

pracowników oraz nauczycieli, wzrostem kosztów ogrzewania, energii elektrycznej i innych 

usług. Na rok budżetowy 2025 Szkoła Podstawowa w Pniewie zaplanowała wydatki w kwocie 

1 667 612,00 zł. W związku z mniejszą liczbą dzieci uczęszczających do szkoły w roku 

szkolnym 2024/2025 koszt utrzymania szkoły na jednego ucznia ulegnie zwiększeniu i wynosić 

będzie 111 174,30 zł 

 

Podjęcie przez Radę Gminy Bedlno  przedmiotowej uchwały o zamiarze likwidacji Szkoły 

Podstawowej im Kornela Makuszyńskiego w Pniewie jest potrzebnym krokiem, który w sposób 

zdecydowany poprawi warunki do nauki dzieci uczęszczających do Szkoły w Pniewie jak 

również wpłynie na zracjonalizowanie wydatków finansowych ponoszonych na oświatę, dając 

możliwość inwestowania zaoszczędzonych środków na rozwój pozostałych placówek 

oświatowych w Gminie Bedlno.  

Wobec powyższego zasadnym jest podjęcie przedmiotowej uchwały. 

 

 

Wobec tego, że nikt z zebranych nie zgłosił uwag do przedstawionego projektu uchwały został 

on poddany pod imienne głosowanie.    

Głosowano w sprawie: 

zamiaru likwidacji Szkoły Podstawowej im. Kornela Makuszyńskiego w Pniewie 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 



Wobec powyższego Rada Gminy Bedlno podjęła Uchwałę Nr X/62/2025   Rady Gminy 

Bedlno w sprawie zamiaru likwidacji Szkoły Podstawowej im. Kornela Makuszyńskiego w 

Pniewie, która stanowi załącznik nr 5  do protokołu. 

 

Do punktu 4.  Przyjęcie protokołu z  IX Sesji Rady Gminy Bedlno. 

 

Rada Gminy Bedlno przyjęła protokół IX Sesji Rady Gminy Bedlno 14 głosami „za”. 

 

Do punktu 6. Sprawy różne.  

 

W tym punkcie głos zabrał Sekretarz gminy Pan Zenon Dąbrowski. Wysoka Rado jako 

Sekretarz muszę pochwalić prace naszej Rady jak i Naszego Wójta. W związku z tym, że 

Gmina Bedlno otrzymała tytuł „Wzorowa Gmina”. Jest to tytuł, który jest przydzielany przez 

Kapitułę złożoną ze Specjalistów oraz Pracowników Urzędu Marszałkowskiego oraz 

Wydawnictwa Życie Regionów. Jest to tytuł przyznawany na całe 5 lat za poprzednią 

kadencje. Kapituła nie powiedziała nam, że bierze nas pod lupę, ale brała te wszystkie 

samorządy. Maksymalnie ustaliła, że w Województwie Łódzkim takich gmin może być nie 

więcej niż 10. W związku z tym, że zapytano nas czy gmina Bedlno wyraża zgodę na głębsze 

prześwietlenie my taką zgodę wyraziliśmy. Kapituła pracowała w weekend i w dniu 

wczorajszym dostaliśmy informacje o otrzymaniu tytułu „Wzorowa Gmina” Logo tego tytułu 

możemy używać przez 5 lat. Jest to dla nas miła niespodzianka tym bardziej, że w tych 

pismach nas pochwalili i przyślą nam jeszcze uzasadnienie. Kategorie oceniane przez 

Kapitułę to: Bezpieczeństwo, Edukacja, Ekologia, Gospodarka, Infrastruktura Komunalna i 

Transport Publiczny, Kultura, Oświata, Przedsiębiorczość, Służba Zdrowia i Opieka 

Społeczna, Sport, Turystyka, Współpraca Zagraniczna, Wzorowy samorządowiec.  

Chciałbym nadmienić, że nasz Wójt Pan Ignaczewski otrzymał nominacje w Plebiscycie 

Osobowość Roku, dlatego też  prosiłbym aby wysyłać sms aby temu dopomóc.                      

Dziękuje bardzo. 

 

Do punktu 7. Zakończenie obrad.  

 

Wobec tego, iż nikt więcej nie zabrał głosu Przewodnicząca Rady Gminy Bedlno Pani Anna 

Ratajczyk poprzez wypowiedzenie słów „zamykam obrady X Sesji Rady Gminy Bedlno” 

zakończyła obrady.  

                       

                                                    Przewodnicząca Rady Gminy Bedlno 

 

                                               Anna Ratajczyk  

 

 

 

Przygotował(a): Aleksandra Zając 

 
Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl  
 


